
Zápis z valné hromady Spolku studentů

historie FF UK, 30. 10. 2024
Zápis zhotovila Barbora Řehořová

1. Úvod

- Valná hromada byla zahájena v 19:26 místopředsedou Vjačeslavem Glazovem, předseda

David Westlake se z valné hromady omluvil.

- Pan místopředseda uvítal přítomné členy a s potěšením konstatoval, že se naplnilo

nezbytné kvórum, přítomno bylo 68 členů.

- Následně byl promítnut a představen program valné hromady.

2. Schválení programu

- Program byl schválen optickou většinou.

3. Schválení výše členských poplatků pro AR 2024/2025

- Místopředseda V. Glazov navrhuje zachovat výši členských příspěvků na 50 Kč/semestr

(100 Kč/akademický rok). Poté, co nebylo námitek, otevřel hlasování.

o Výše členských příspěvků pro AR 2024/2025 v hodnotě 50 Kč/semestr byla

schválena v poměru 67-0-1

4. Čtení a schválení výroční zprávy výboru SSH FF UK za AR 2023/2024

a) Barbora Řehořová představuje úvod výroční zprávy

- chválí práci členů, která byla často nad rámec jejich funkce

- shrnuje, že proběhlo 10 otevřených zasedání výboru, chválí online kontakt mezi členy

výboru a DK, ale také komunikaci s členstvem, akademickou obcí a veřejností

- oceňuje podporu i pomoc širokého členstva při organizaci akcí

- spolek hodnotí jako připravený k předání dalšímu výboru

b) Vjačeslav Glazov hodnotí vztahy s UK, FF, historickými ústavy a dalšími subjekty

- vyzdvihuje důležitost soudržnosti po prosincových událostech

- komentuje krátce problematiku slučování ústavů a snahu výboru zapojit se do jednání či

alespoň zjistit stav jednání, přístup vedení nehodnotí jako optimální
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- spolupráci s dalšími spolky hodnotí kladně, vybízí ke zlepšení komunikace a vztahů se

Studentskou radou

- dodává, že SSH FF UK zůstává významnou institucí v rámci univerzity, hodnotí jako

pozitivní fakt, že naši členové vystupují i v (nejen akademickém) veřejném prostoru

c) Barbora Řehořová referuje o prezentaci a propagaci spolku v uplynulém AR

- v online prostředí doporučuje dalšímu výboru dále používat grafický program Canva,

zaměřit se na formát fotoreportáží, upozorňuje, že ze spolkových profilů má nadále

největší dosah facebooková stránka, ale roste i zájem mladších generací o spolkový

instagram

- offline akce hodnotí jako povedené a oceňuje pomoc širokého členstva, akce budou níže

zmíněny

d) Markéta Prošková shrnuje letošní seznamovací kurz

- přihlásilo se 94 osob, několik přihlášených onemocnělo, ale účast byla vskutku hojná

- hlavními organizátorkami byly Markéta Prošková a Regina Königová, pod záštitou

Marka Panochy, kterému M. Prošková děkuje za všechnu pomoc

- speciální dík patří také Tomáši Matysovi za vyřešení náhradní dopravy na místo konání

- workshop od sdružení Konsent hodnotí kladně, konstatuje, že pomohl při práci s etickým

kodexem, za organizátorský tým doporučuje takový kodex zachovat

- Také evaluace jsou ukázkou kladného sopadu etického kodexu, M. Prošková hodnotí

letošní seznamovací kurz celkově jako velice pozitivní

e) Socializační akce

Barbora Řehořová uvádí sekci o socializačních akcích

- shrnuje, že měsíčně pořádané spolkohospody byly základem pro mezigenerační a

mezioborové setkávání

- vánoční večírek i narozeniny spolku zaznamenaly velký úspěch, obě akce navštívilo přes

sto osob

Marek Panocha komentuje Memoriál knížete Vladivoje

- tato tradiční a klíčová akce léta se letos opět vydařila, účast byla velmi hojná a speciální

merch měl velký úspěch

Václav Paděra představuje spolkovou exkurzi do Pardubic
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- děkuje Jakubovi Izdnému, hodnotí průběh akce jako kladný, děkuje institucím i

účastníkům za vytvoření příjemné atmosféry

- doporučuje příštímu výboru doladění harmonogramu exkurze s ohledem na návštěvu

restauračního zařízení při zpáteční cestě

Barbora Řehořová shrnuje konání akcí „Pojďme si povídat“

- v návaznosti na tragické prosincové události vytvořil výbor koncept akcí zaměřených na

odlehčení situace a vzájemné setkávání se a podporu mezi studenty (nejen) historie, byly

uspořádány tři akce, obzvláště výlet do zoo byl velmi vydařený

- výbor navrhuje pokračovat v akcích tohoto typu, zejména procházkách a swapech

f) Populárně naučné akce

Vjačeslav Glazov hodnotí představení knih a studentských prací, panelové debaty,

přednášky a semináře

- byla uspořádána představování knih, proběhlé přednášky byly předem domluvené

minulým výborem

- tento výbor se zaměřil na jiné akce, dalšímu výboru je doporučováno opět pravidelněji

pořádat populárně naučné akce

Markéta Prošková referuje o akcích „Úvod do…“

- úvod do úvodu a do středověku v režii M. Proškové se těšily velké účasti ze strany

studentů prvního ročníku, novinkou je snaha zapojit mladší studenty, nejlépe studenty

druhých ročníků, kteří si úvody či středověkem nedávno prošli

- upozorňuje na možnost přesunout akce do online prostoru a uspořádat je před zápisem

předmětů

- nechává na dalším výboru zvážení v pokračování s úvody do novověku a současných

dějin, které nebyly kvůli nízkému zájmu v minulém roce ani letos organizovány

Vjačeslav Glazov shrnuje činnost filmového klubu

- filmový klub probíhal pravidelně za poměrně velké účasti nejen členstva spolku, hodnotí

akce jako úspěšně, upozorňuje na preferenci méně náročných a kratších filmů,

doporučuje filmové kluby nadále pořádat

g) Vojtěch Šimák referuje o přípravných kurzech
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- kromě techniky všechno fungovalo krásně, shrnuje fungování nového formátu dělení

bloků na obecnou a specializační přednášku, se kterým byl organizační tým i návštěvníci

spokojeni

- zhoršuje se situace s online vysíláním, to se zruší a hodiny se budou jen nahrávat, to

pomůže zachovat dostupnost kurzů

- chce implementovat nový systém bloků a kurzy prodloužit tak, aby měly bloky stejný

prostor

- evaluace v online podobě byly největším zklamáním kvůli nízkému procentu návratnosti

h) Lucie Dvořáková hovoří o časopisu Obscura

- hovoří o 10. čísle Obscury, ukazuje návrhy obálky a představuje nový koncept časopisu

- publikační výzva byla zakončena v červnu, odpovědělo 30 autorů, časopis má ohlas po

celé republice

- zavedení platu recenzentů cenou 75/NS

- předpokládá vydání v prosinci, bude i fyzická podoba

- cílem je dokončení čísla, zajištění evidenčního čísla, uspořádání „launche“, ISSN pro

online, nábor členů ze studentů a zaměření se na propagaci

i) Adalbert Langer shrnuje finance

- čte zprávu o stavu financí, představuje výdaje a výnosy spolku za AR 2024/25: v období

od 20. 10. 2023 do 26. 10. 2024 činily výdaje v 352 293,74 Kč a výnosy 410 464,68 Kč

Vjačeslav Glazov uzavírá shrnutí výroční zprávy a vyhlašuje hlasování o schválení

výroční zprávy:

- znění výroční zprávy bylo valnou hromadou schváleno v poměru 66-2-0

––––––––––––––––––––––––––––––speciální bod ––––––––––––––––––––––––––––––––––

Vjačeslav Glazov čte podnět zaslaný členy/členkami SSH FF UK, kteří*ré si přáli*y zachovat

anonymitu:

Podnět týkající se role spolku při slučování ústavů

„Cílem tohoto podnětu, jenž je adresován Valné hromadě Spolku studentů historie FF UK,

zasedající dne 30. října 2024, je vyvolat hlasování o jasné definici role, jíž spolek sehraje při

aktuálně probíhajících rozhovorech o slučování historických ústavů na Filozofické fakultě
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Univerzity Karlovy, tj. Ústavu českých dějin, Ústavu hospodářských a sociálních dějin a

Ústavu světových dějin. Podnět navrhuje, aby spolek vydal prohlášení, jímž by se distancoval

od jakýchkoliv rozhovorů, jež se týkají slučování ústavů. Odůvodněním pro tento požadavek

jsou negativní dopady, které na spolek měla asociace s plagiátorskou aférou prof. Martina

Kováře v letech 2018 až 2019. Tato událost, respektive to, že s ní byl spolek asociován, měla

negativní dopad na jeho pověst a dlouhodobě zhoršila vztahy spolku s historickými ústavy.

Podnět si klade za cíl takové situaci předejít a uchránit dobré jméno spolku. Výjimkou by byla

situace, kdy by spolek byl oficiálně přizván vedením historických ústavů k transparentní

diskuzi týkající se spolku při slučování ústavů a říká valné hromadě, že je nadřazena a může

přijmout takováto rozhodnutí – odcházející mp vidí jako praktičtější a férovější, že se případní

kandidáti k tomuto tématu vyjádří“

Vjačeslav Glazov shrnuje obsah podnětu a shrnuje možnosti hlasování:

- 1. možnost: implicitní otázka na každého kandidujícího/každou kandidující, jaký je

jejich názor na danou otázku

- 2. možnost: jednoznačné schválení, že se spolek možnosti zasahovat vzdává a nechce

zasahovat do diskuzí o slučování (vymahatelné skrze DK vůči výboru)

- 3. možnost: schválit si možnost zasahování pro budoucí výbor

- následně dává prostor pro debatu:

o Vjačeslav Glazov shrnuje aféru z roku 2018/19

o Karolína Švandová: sdílí vlastní zkušenost s kauzou z roku 2018 a

nepříjemností celé situace pro další výbory

o Lucie Dvořáková: informuje o vlastní zkušenosti a nenapravitelném poškození

vztahů spolku (a některých vyučujících)

o David Pavlorek: upozorňuje, že je v rozporu se stanovami nejednat s ústavy a

nehájit zájmy studentů historie

o Barbora Řehořová: navrhuje odhlasovat si, že se zeptáme kandidujících a

každý si zvolí zástupce podobného názoru

o Marek Panocha: upozorňuje na fakt, že vymahatelnost takového rozhodnutí by

byla sporná

o Jakub Izdný: komentuje aktuální situaci, podle jeho názoru má spolek fungovat

v prostředí vyjednávajícím situaci, dodává, že jde o formu vyjednávání, ne o

jeho obsah, odhlasování neúčasti považuje za nesprávné
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- Vjačeslav Glazov formuluje otázku a zahajuje hlasování: Kdo je pro schválení návrhu

v plném znění, tedy toho, že se spolek bude distancovat, pokud nedojde k oficiální

žádosti ze strany ústavů?

- hlasování: valná hromada nepřijímá tento návrh poměrem hlasů 5-35-28

5. Představení revizní zprávy disciplinární komise SSH FF UK za AR 2023/2024

Marek Panocha představuje revizní zprávu DK za AR 2023/2024, uvádí hodnocením činnosti

Disciplinární komise

- Díky narušenému průběhu akademického roku a jiným neodkladným záležitostem se DK

scházela v tomto roce velice často, řádných zasedání komise však bylo pouze pět

- v tomto AR musela DK přistoupit k aktivnímu řešení vnitřních záležitostí na základě

podnětů výboru a členstva, taktéž se intenzivně zabývala evidencí spolkového členstva,

v rámci které se jí navíc podařilo dohledat a vyřešit do nynějška nezaevidované fyzické

přihlášky z „covidových“ let 2020 až 2022

- Za značně neúspěšné však lze označit jednání kolem nové podoby organizačního řádu,

kvůli nedostatečné dostupnosti a časovému vytížení jak členů DK, tak jejího právního

konzultanta, nové znění řádu nebylo dotaženo do zdárného konce a v platnosti tak

zůstává nadále znění staré

Marek Panocha představuje vyjádření DK k mandátu orgánů Spolku studentů historie FF

v období říjen 2023–říjen 2024:

- apeluje na včasné vyhlašování otevřených zasedání výboru

- upozorňuje také na problém s realizací některých plateb ke kterým se výbor na svých

zasedáních zavazoval, ale s jejich realizací následně často značně otálel, dodává však, že

na upozornění výbor reagoval vždy se vší pokorou a bere v potaz také složitý průběh

uplynulého akademického roku

- jako předseda DK konstatuje, že předseda a místopředseda svědomitě reprezentovali

spolu s ostatními členy výboru spolek navenek a umožnili mu tak spolupráci také s

dalšími studentskými spolky a dalšími organizacemi.  

- DK konstatuje, že byla vynaložena značná snaha o to, aby byl chod spolku udržován v

souladu s linií započatou v letech minulých. Z hlediska počtu pořádaných akcí lze

pozorovat značný meziroční pokles, zároveň však dostatečnou kvalitu a organizovanost

při jejich realizaci. Důležitým faktorem je taktéž značná zásluha při obnově studentských
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aktivit během náročného startu letního semestru, kdy počet nebyl tolik důležitý jako

kvalita a ohleduplnost jejich provedení

6. Hlasování o udělení čestného členství

- Vjačeslav Glazov vysvětluje koncept volby čestného člena/čestné členky

- Martin Wolf navrhuje za čestného člena Marka Panochu za obrovskou dávku energie,

kterou do Spolku již několik let dává; za jeho práci odvedenou ve výboru roku 2021/22,

v pozici místopředsedy výboru v roce 2022/2023 a v pozici předsedy disciplinární

komise v roce 2023/2024; za jeho obětavost v organizaci řady společenských i

kulturních akcí, spolkohospod, vánočních večírků, spolkových narozenin, za to, kolik

práce odvedl pro hned několik skvělých seznamovacích kurzů jako jejich organizátor.

Dále za to, jak úspěšným a funkčním způsobem provedl reformu trasy Memoriálu

knížete Vladivoje, za všechny rady a obětavou pomoc řadovým členům i spolkovým

funkcionářům, a ze všeho nejvíc hlavně za ty tuny chlebíčků, jimiž již léta zásobuje

spolkové akce. A prostě za to, kolik sil až na hranu vyhoření Spolku věnoval a zasadil se

významně o to, že Spolek dneska tak dobře funguje.

o 67-0-1: Marek Panocha je valnou hromadou zvolen čestným členem.

- Lucie Dvořáková navrhuje Vojtěcha Šimáka jako čestného člena za členství v DK v AR

2022/2023, organizaci a spoluorganizaci řady akcí, účast na seznamovacích kurzech, za

pořádání přípravných kurzů a integraci studujících HES do spolkového prostředí

o 66-1-1: Vojtěch Šimák je valnou hromadou zvolen čestným členem.

- Šimon Vobořil a Jonáš Vicherek (opět) navrhují Jindřicha Šavela za čestného člena

o 14-23-30: Jindřich Šavel se (opět) nestává čestným členem

––––––––––––––––––––––––––––––––––PAUZA––––––––––––––––––––––––––––––––––

21:03-21:20

7. Volba volební komise

Vjačeslav Glazov zahajuje volbu volební komise

- Vlastimil Křišťan a Milan Zapletal navrhujií sami sebe

- Alžběta Bendová a Klára Zelinková se navzájem nominují a obě přijímají

- Adalbert Langer navrhuje Kateřinu Kolaříkovou, která přijímá
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byli*y zvoleni*y

Alžběta Bendová 40 hlasů

Vlastimil Křišťan 37 hlasů

Kateřina Kolaříková 30 hlasů

nebyli*y zvoleni*y:

Klára Zelinková 24 hlasů

Milan Zapletal 24 hlasů

8. Volba předsedy/předsedkyně SSH FF UK pro AR 2024/2025

Předseda volební komise Vlastimil Křišťan uvádí hlasování

Vjačeslav Glazov navrhuje Markétu Proškovou, ta přijímá

- spolek jí dal hodně, baví jí to spolku vracet touto cestou zpátky, děkuje výboru a DK,

podílela se na mnoha akcích, spravovala web, s B. Řehořovu vytvářely grafiku a staraly

se o Instagram, měla na starosti akce spojené s prváky (Na Karlovku, orientační týden,

seznamovací kurz) je připravená do toho jít jako předsedkyně

- její vizí jsou nové akce, např. úvod do erasmu či vytvoření brožury pro prváky

v podobném duchu jako offšem, ale zaměřené přímo na historiky

Jan Müller navrhuje Martina Wolfa, ten přijímá

- těžištěm jeho programu je zprostředkování novinek ohledně slučování pro studenty,

mluví o svých zkušenostech, které může spolku nabídnout stejně jako i svůj čas,

důvodem jeho kandidatury je mjh. vůle oplatit spolku to, co mu spolek dal

- na konci svého proslovu slavnostně přísahá, že už příští rok do spolku kandidovat

nebude

na základě voleb byla zvolena M. Prošková

Markéta Prošková 45 hlasů

Martin Wolf 12 hlasů

neplatné hlasy 2 hlasy

9. Volba místopředsedy/místopředsedkyně SSH FF UK pro AR 2024/2025
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- byla nominována Barbora Řehořová, nominaci přijímá

o mluví o svých zkušenostech (tajemnice, grafiky, přípravné kurzy) a plánech po

případném zvolení, ráda by se zaměřila na „neakademické a nealkoholické

akce“

- byl nominován Martin Wolf, nominaci přijímá

o opakuje své priority z projevu na pozici předsedy

nominaci nepřijali

Marek Panocha

Vjačeslav Glazov

Václav Paděra

Milan Zapletal

výsledky voleb

zvolena Barbora Řehořová 45 hlasů

nezvolen Martin Wolf 13 hlasů

10.  Volba členů/členek výboru SSH FF UK pro AR 2024/2025

- byl nominován Adalbert Langer, nominaci přijímá

o má co nabídnout, zkušenosti, finance, má možnost spravovat web a tvořit

grafiky z erasmu

- byl nominován Šimon Baldík, nominaci přijímá

o komentuje zkušenosti s úvodem do středověku a organizací externích akcí

- byl nominován Jakub Valuch, nominaci přijímá

o líbí se mu akce spolku, chce přinést pohled prváka, referuje o svých

předchozích zkušenostech s vedením dalších akcí a spolků, chce se podílet na

všem

- byl nominován Martin Wolf, nominaci přijímá

o ke svým minulým projevům přidává návrh na pořádání exkurze do Plzně,

kandiduje, protože by chtěl být ve výboru, vyzdvihuje svou zkušenost,

odpovídá na dotazy

- byl nominován Václav Paděra, nominaci nepřijímá

zvoleni byli
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Adalbert Langer 47 hlasů

Martin Wolf 41 hlasů

o třetím členovi výboru rozhodl vzhledem ke shodnému počtu hlasů kandidátů na 3. místě

podle stanov SSH FF UK los

byl zvolen Šimon Baldík 31 hlasů

nebyl zvolen Jakub Valuch 31 hlasů

11. Volba členů/členek disciplinární komise SSH FF UK pro AR 2024/2025

- byl nominován Václav Paděra, nominaci přijímá

o chtěl by pokračovat v tom, co se za jeho minulého funkčního období začalo,

chce vytvářet co nejpříjemnější prostředí, sloužit jako pomocná ruka výboru a

studentům, letos se stal neoficiálním spolkovým IT specialistou

- byl nominován Vjačeslav Glazov, nominaci přijímá

o rád by dál pokračoval v pomáhání ve vytváření příjemného prostředí a ve

zlepšení genderové rovnosti v rámci spolku

- byla nominována Kateřina Stará, nominaci přijímá

o ráda by se podílela na pořádání akcí, už nyní má zkušenosti s focením nejen na

spolkových akcích, je členkou redakce Obscura, a chtěla by se snažit lépe

komunikovat a podílet se na organizaci

- byla nominován Tereza Hálová, nominaci přijímá

o ráda by se pokusila o zvýšení inkluze učitelských dvojoborů do spolku

- byl nominován Samuel Maník, nominaci přijímá

o kandiduje, protože je rád, že se nachází v prostředí úžasných lidí, mezi které

zapadá a chce tento fakt spolku oplatit a zároveň by chtěl pomoci zabezpečit

safe space pro další studenty

- byl nominován Štěpán Voda, nominaci přijímá

o chtěl by spolku oplatit, co mu dal, akce má rád a dlouhodobě je navštěvuje

- byl nominován Vojtěch Šimák, nominaci přijímá

o koncentroval svůj projev na své zkušenosti s přípravnými kurzy a reprezentací

spolku

- byl nominován Jakub Valuch, nominaci přijímá

o rád by pomohl spolku s organizací akcí a zapojil se do spolkového života

- Dále byli nominováni a nominovány a nominaci nepřijali*y
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Milan Zapletal

Karolína Padělková

Klára Zelinková

Marek Panocha

Jonáš Vicherek

na základě výsledků voleb byl*y zvoleni*y

Václav Paděra 43 hlasů

Vjačeslav Glazov 38 hlasů

Tereza Hálová 25 hlasů

zvoleni*y nebyli*y:

Kateřina Stará 21 hlasů

Jakub Valuch 16 hlasů

Samuel Maník 13 hlasů

Štěpán Voda 9 hlasů

Vojtěch Šimák 8 hlasů

12. Různé

- Nebyl vznesen žádný podnět.

13.  Závěr

- Nová předsedkyně Markéta Prošková děkuje všem za účast a ukončuje valnou hromadu

SSH FF UK ve 23:08.
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